

Mandarin  
1月9号

C. Read the following dialogue and answer the questions.

(在李友的生日舞会上)

李友：哎，王朋，你怎么现在才来？

王朋：对不起，我来晚了。李友，这是我送给你的生日礼物。

李友：谢谢。

王朋：还有一个礼物。

李友：哎，这是我忘在图书馆的中文书！太好了！你是什么时候找到的？

王朋：刚找到的。

李友：你是怎么找到的？

王朋：我有一个朋友，在图书馆工作。他帮我找，我们一起找了两个多小时才找到。

李友：在哪儿找到的？

王朋：在日文书那边。图书馆里的人不认识中文，他们觉得中文跟日文一样。虽然你在书上写了你的中文名字，可是他们不认识那两个字。

李友：王朋，你真好。

Questions (True/False)

- ( ) 1. Li You was anxiously awaiting Wang Peng's arrival.
- ( ) 2. Wang Peng may have spent at least two hours in the library today.
- ( ) 3. Wang Peng spent a lot of money on his second birthday gift for Li You.
- ( ) 4. Wang Peng had told Li You that he would look for her lost book.

Questions (Multiple Choice)

- ( ) 5. Wang Peng went to look for the book today because \_\_\_\_\_.
  - a. he wanted to make Li You happy on her birthday
  - b. he knew his librarian friend was working today
  - c. he wanted to save money on a birthday gift
- ( ) 6. The librarians hadn't found the book earlier because \_\_\_\_\_.
  - a. Li You didn't write her name on it as she said
  - b. they couldn't tell written Chinese from written Japanese
  - c. they knew that Wang Peng would find it anyway

# Video – 茶的叫法

- It sounds very similar
- To tell
- if
- The world
- Languages
- Discover
- majority

# 作业

- 1) Try to remember how Jun (in the video) expressed the vocab on page 4 above
- 2) By way of revision of last term -
  - Think about how you might talk about inviting or being invited to a party
  - How could you offer to give a lift to someone or arrange to be picked up?
  - How would you offer a gift or thank someone for a gift?
  - How would you ask someone about their year of birth/Chinese birth sign?
  - Could you (politely!) give a basic description of facial features?
- 3) On the topic of making arrangements for lifts, read aloud the following dialogue:

# Making arrangements

**明明:** 李明, 你明天去会议吗?

**李明:** 是的, 我去。但我的车坏了, 不知道怎么去呢。

**明明:** 哦, 那我可以开车接你!

**李明:** 真的吗? 太谢谢你了!

**明明:** 不客气。你住在哪儿? 我明天早上可以去接你。

**李明:** 我住在人民路, 在中山公园附近。

**明明:** 明天七点半可以吗?

**李明:** 七点半可以, 我会在楼下等你接我。

**明明:** 好, 那明天见!

**李明:** 明天见! 谢谢你来接我!